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The Department of Physical Methods of Control of the Belarusian-Russian 

University have developed a magnetic testing method that allows detecting 
defects in ferromagnetic objects by means of a magnetic field viewing film that 
reveals the presence of indication patterns of the defects.  

So far, theoretical and experimental foundations of the quantitative 
assessment of parameters and the depth of defects by computer processing of 
images of their indicator patterns on the film have been developed, and technical 
facilities and methods for magnetic testing of parts and products have been 
elaborated.  

A significant disadvantage of this method is absence of test specimens which 
can be used for testing: to determine the presence of flaws, to identify and find 
parameters and the depth of flaws in test specimens under specified conditions 
(magnetization mode, angle of observation, the way the film is placed with respect 
to the magnetizing device) for external and internal defects. This will provide high 
sensitivity and reliability of testing. Therefore, the development of test specimens 
for flaw detection in ferromagnetic objects by means of a magnetic field viewing 
film is an important and urgent task. 

Service life of the machinery depends on the quality of manufacture, 
accuracy of non-destructive testing and prompt repair of defective parts. Flaws 
appear throughout the entire life cycle of a product. They can appear at the stage 
of preparation of a workpiece (casting, forging or rolling defects); at the 
manufacturing stage (treatment flaws, hardening defects), at the stage of operation 
(fatigue cracks, brittle and elastic failures). Timely detection of defects in objects 
significantly reduces the number of breakdowns and emergency situations. 

There are a number of nondestructive testing (NDT) methods, such as 
optical, acoustic (ultrasonic), radiation, thermal, electrical, eddy current, 
magnetic, penetrant testing. These methods have some advantages and 
disadvantages. All NDT methods, except radiation testing, require that careful 
mechanical cleaning of the surfaces under test should be performed. Radiation 
methods have low efficiency, require an access to the backside of an object and 
fail to detect thin cracks and poor welding fusion. In addition, they are rather 
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Значительную роль в условиях рыночных отношений играет сфера 

услуг. От степени развитости услуг торгового предприятия зависит 
количество клиентов, уровень дохода торгового предприятия. 

Качество обслуживания торгового предприятия во многом зависит от 
количества и качества дополнительных торговых услуг, которые 
оказываются покупателям. Можно выявить 3 вида дополнительных услуг: 

1) связанные с покупкой товаров; 
2) связанные с оказанием помощи покупателям при использо- 

вании товаров; 
3) связанные с созданием благоприятной обстановки для посеще- 

ния магазина. 
Первая группа услуг охватывает такие услуги, как доставка товаров на 

дом покупателю, приём предварительных заказов. 
Вторая группа включает консультирование о товарах, услуги стилиста 

в магазинах одежды, установку бытовой техники в доме покупателя. 
В третью группу входят такие услуги, как размещение буфета при 

магазине; ремонт техники, одежды; организация камер хранения, детских 
развлекательных комнат; размещение рядом с магазинами стоянок для 
автомобилей, велостоянок и т. д. 

Магазины могут оказывать как платные, так и бесплатные услуги. 
Бесплатные услуги чаще всего связаны с покупкой товаров и с 
консультированием покупателей об использовании этих товаров. 

Крупные магазины обладают особенно благоприятными условиями для 
того, чтобы оказывать услуги. Они могут отводить отдельные площади для 
реализации услуг: комнаты матери и ребёнка, помещение для ремонта 
техники и одежды, помещение для буфета и т. д. 

Помимо услуг, перечисленных выше, магазины могут оказывать и 
другие услуги. Например, покупка и бронирование товаров через сеть 
Интернет, упаковка купленных товаров, которые были куплены в магазине, 
комплектование праздничных наборов из товаров, продающихся в 
магазине, реализация цветов и букетов, создание камер хранения вещей. 

Чем шире набор торговых услуг, оказываемых магазином, тем больше 
возможностей привлечь покупателей и повысить уровень доходов. 

155




